
                                       
 

 

 Mødereferat (Captia 2015-400-00100) 

    

Emne: Studienævnsmøde Datalogi, nr. 15-09 

Dato: 21. oktober 2015 – kl 9-12 

Referent: Mette Kaufmann Andersen 

Deltagere: Lone Leth Thomsen, Tem Frank Andersen, Peter Axel Nielsen 
(indtil kl 11), Jonas Sand Madsen (næstformand),  

Afbud: 

 
U/afbud: 

Bo Thiesson, Hans Hüttel, Ulla Øland (observatør), Uffe Kjærulff 
(observatør), 

 
Mads Æbeløe Madsen, Tina Andersen, Kristoffer Mæng Nielsen, 
Scott Lind (observatør, studievejleder), 

 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Status fra studievejleder 

4. Ansøgninger 

5. Ny specialisering i informatik: Produktions-IT 

6. Undervisningsevaluering F15 (semesterevaluering) 

7. Uddannelsesevaluering 2015 

8. Selvevaluering (referat) 

9. Meddelelser 

10. Evt. 

 

Ans. Deadline Opsummering (resultat og aktioner) 

Mette 30/10-2015 Informere studerende om beslutninger vedr. ansøgninger. 

Mette 30/10-2015 Tilrette studieordninger og sende til studieleder for videre fremsendelse til 
godkendelse på Fakultetet. 

Mette 6/11-2015 Videresende beslutninger ang. semesterevalueringer F15 til de relevante 
modtagere. 

Lone/Mette/PAN 30/10-2015 Mail til kursusholder i SS om kommentar til Semesterevaluering F15. 

Mette 22/10-2015 Videresender notat vedr. overgange fra bachelor til kandidat til 
uddannelsesgrupperne. 

Mette 22/10-2015 Mail til studenterrepræsentanter om mødedeltagelse/afbud. 

 
 

Mødereferat 

 Ad. 1 Godkendelse af dagsorden 

 Ekstra punkt tilføjes mellem punkt 5 og 6: 5b Studieordningsændringer 

 Herefter godkendt 

 Der er for få deltagere til at have et beslutningsdygtigt SN – referatet sendes til kommentering i 
fht. evalueringer 

 Ad. 2 Godkendelse af referat 

 Referat fra SNmøde 15-07 godkendt pr mail, da SNmøde 15-08 blev aflyst 

 Opdatering fra sidste møde jf. referat: 

  Ad 5. Forslag til ny specialisering i informatik – nyeste information senere på 
mødet. 



                                       
 

 

 Ad 9 Årets Underviser ved SN-DAT blev Jiri Srba 

 Ad. 3 Status fra studievejleder 

 Ingen, da der ikke deltog nogen studievejledere. 
 

Ad. 4 Ansøgninger 

 Liste over behandlede sager om merit, dispensation, optagelse og studieskift siden sidste møde 
blev gennemgået. 

o Rejsemidler: 

 Studienævn for Datalogi har modtaget samlet ansøgning fra fire studerende, 
der var i USA på meritgivende ophold i hhv. E14 og E14+F15. Der søges om 
studienævnets bevilling til studerende, der er på meritgivende ophold i over 3 
mdr: kr. 4.000 pr studerende. 

 Studienævnets politik er, at der skal søges om midler forud for rejsens 
afholdelse. 

 Beslutning: Ansøgningen kan ikke imødekommes, da ansøgningen først er 
sendt efter rejsens afholdelse. (MKA informerer de studerende) 

 Studienævn for Datalogi har modtaget ansøgning om støtte til ekskursion fra 
MI-gruppe, der har besøgt samarbejdsvirksomhed i Århus. Gruppen har 
tidligere fået tilskud til togbilletter til samme formål. 

 Studienævnets politik er, at der skal søges om midler forud for rejsens 
afholdelse. 

 Beslutning: Ansøgningen kan ikke imødekommes, da ansøgningen først er 
sendt efter rejsens afholdelse. (MKA informerer de studerende) 

o Dispensation for reglen om deltagelseskrav på 1. studieår 

 Studienævn for Datalogi har modtaget ansøgning fra studerende, der ikke har 
deltaget i to eksamener på SW2, hvilket er brud på reglen om deltagelseskrav 
jf. Fællesbestemmelser for uddannelser (stk 6.1): ”Inden udgangen af første 
studieår skal den studerende deltage, dvs. opnå en bedømmelse, i alle prøver” 

 Det skal undersøges om de studerende på 1. studieår 14/15 var blevet 
informeret om reglen. [Efter mødet har Fakultetskontoret bekræftet at reglen 
har eksisteret i flere år, men det er første gang i september 2015 at man 
trækker lister og sender information om udmeldelse til de berørte studerende] 

 Det er som udgangspunkt de studerendes eget ansvar at holde sig orienteret 
om reglerne. 

 Beslutning: Hvis der er tale om en ny regel, som den studerende ikke havde 
forudsætning for at kende til på eksamenstidspunktet gives der dispensation. 
Men hvis reglen var eksisterende på eksamenstidspunktet kan der ikke gives 
dispensation. [jf. ovenstående udmelding fra Fakultetet har 
studienævnsformanden besluttet at ansøgningen ikke kan imødekommes] 

o Computer som hjælpemiddel til skr. eksamen 

 Studienævnet har fået henvendelse fra studiesekretariatet om holdningen til 
hvorvidt man til skriftlige eksaminer må medbringe computer som hjælpemiddel 
i kurset Systemudvikling – og generelt, da mange noter ligger herpå. 

 Beslutning: Studienævnet henholder sig til SICTs regler for anvendelse af 
elektroniske enheder ved skriftlige eksamener. 

 

Ad. 5 Ny specialisering i informatik: Produktions-IT  

o På dette møde skulle initiativtagerne have præsenteret studieordning til den nye 
specialisering i informatik. 

o Udvikling siden sidste møde, hvor forslaget blev præsenteret: Initiativtager, 
Studienævnsformand og studieleder har været til møde med fakultetet, hvor det blev 
udmeldt at godkendelse af nye uddannelser udsættes til efter AAU er blevet 
institutionsakkrediteret. Der er desuden flere faktorer, der spiller en afgørende rolle i 

http://www.sict.aau.dk/digitalAssets/101/101837_69766_anvendelse-af-computer--3-.pdf
http://www.sict.aau.dk/digitalAssets/101/101837_69766_anvendelse-af-computer--3-.pdf


                                       
 

 

beslutningen om uddannelsens fremtid. 

o Ideen til den nye uddannelse præsenteres på SICT aftagerpanelmøde d. 10/11-2015. 

o På længere sigt påtænkes det at søge om oprettelse af ny uddannelse når vilkårene 
ændres. 

 

Ad.5b Studieordningsændringer 

 Flere af kandidatuddannelserne har kurser, der er samlæst med kurser, der ligger på bachelor-
niveau. Disse kurser skal beskrives forskelligt i studieordningerne – specialet mht læringsmål 
og evt. eksamensform. Listen af kurser er sendt til uddannelsesgrupperne, som har fordelt 
opgaven med at justere kursusbeskrivelser: 

 Beslutning: SN principgodkender ændringerne, som skal fremsendes til godkendelse på 
Fakultetet senest 1. november. 

 Derudover har der siden sidste revision været anledning til at lave følgende justeringer: 

 Studienævnet godkender: Konsistensrettelser i bachelorstudieordninger for software og 
datalogi 

 Studienævnet godkender: Jf. tidligere dispensationsbehandlinger, skal kurset Agentteknologi 
på SW7 og MI7 erstattes af kurset Web Intelligence. 

 Beslutningen om hvorvidt 9.semesters kurset Entrepreneurship skal gøres valgfrit i alle 
studieordninger under studienævn for datalogi er endnu ikke blevet behandlet i 
uddannelsesgruppen for SW/DAT. Beslutning: Kurset fortsætter som obligatorisk i den 
kommende periode. Uddannelsesgruppen bedes behandle emnet på et kommende møde og 
melde beslutningen ind til studienævnet inden næste revision. 

 

 

 

Ad. 6 Undervisningsevaluering F15 

 Semesterevaluering F15 består af spørgeskema udsendt fra SICT med relativt få spørgsmål, 
der skal tilvejebringe kvantitative data. Rapporterne er blevet sendt til de respektive 
semesterkoordinatorer, som har sammenfattet kort referat på basis af spørgeskema, 
styregruppereferater, indhentede kommentarer fra undervisere samt karakterstatistik. Bilag 3 
indeholder disse referater med anbefalinger til studienævnet. Medlemmerne af studienævnet 
har adgang til hele datamaterialet. Plus sammenskrivning for F14 til sammenligning. 

 Generelt 

o Studienævnet tager SICTs undervisningsevalueringsrapporter og studielederens 
bemærkninger til de kvantitative data til efterretning, men svarprocenterne er generelt 
for lave – megen information uden reel indhold.  

o Grupperumssituationen nævnes i flere sammenhænge. Instituttet og skolen er meget 
opmærksomme på at undersøge muligheder for at få det bedste ud af de muligheder 
der findes.  

o Beslutning:  

 Semesterkoordinators anbefalinger sendes videre til kommende kursusholdere 
jf. semesterstyringsdokumentet (MKA via studiesekretærer) 

 SICT administration skal arbejde på at få forhøjet svarprocenterne.(dette 
nævnes i handlingsplan for selvevaluering, pkt 8) 

 Bait/INF2 

o Der er relativt lavt karaktergennemsnit i kurset Datalogiens matematiske grundlag. 
Kursusholder peger selv på de studerendes manglende deltagelse i opgaveregning 
som primære grund. Semesterkoordinator anbefaler skærpet opmærksomhed på 
deltagelse i opgaveregning i kommende gennemløb. 

o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. 

 BaIT/INF4 

o Administration af reeksamen fra E14 har påvirket afviklingen af forårssemesteret 

http://www.sict.aau.dk/digitalAssets/115/115001_semestrenes-styring--juli-version-2015-.pdf


                                       
 

 

negativt. Der er taget hånd om de administrative udfordringer med mere tværgående 
samarbejde på det administrative område. 

o Der meldes om skematekniske problemer idet et kursus har været afviklet på campus 
Aalborg midtby. 

o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. 

 BaIT6 

o De studerende mangler forudsætninger i C-programmering for at kunne følge kurset 
Computerarkitektur på BaIT6T  

o Beslutning: Semesterkoordinators observationer sendes til uddannelsesgruppen for 
BaIT/INF, der bedes arbejde på evt. løsningsmuligheder. (MKA) 

 INF6 

o Skematekniske udfordringer. Der er tværgående møder for at koordinere administrativt. 

o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. 

 INF8 

o Der er ikke indkommet semesterevalueringsrapport fra administration på 
Kommunikation og Digitale Medier, som dette semester er samlæst med. Forventes 
tilsendt efter behandling på studienævnsmøde på KDM. 

o Beslutning: Behandles på senere møde (MKA) 

 SW/DAT2 

o Generel tilfredshed med semesterets afvikling. Koordinator peger på små justeringer, 
som kursusholder bør tage til efterretning i planlægningen af det kommende semester. 

o Diskret matematik: Eksamensform skal afspejle kursusformen (udprøve det, der er 
undervist) 

o Computerarkitektur: kommentar omkring eksamenssættet.  

o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. 

 

 SW4 

o Karakterstatistikken i kurset Syntaks og semantik er bekymrende. Der udtrykkes stærk 
bekymring for om gennemførsel af eksamen afspejler de studerendes 
kompetenceniveau og kursets undervisningsform idet der sammenlignes med F14-
niveau.   

o Beslutning: Studienævnet spørger om undervisers kommentar samt ideer til hvad der 
kan gøres for at hjælpe de studerende, der er dumpet. Semesterevalueringsrapporter 
med karakterstatistik samt kommentarer fra de studerende fra F14 og F15 fremsendes 
til underviser (med cc til semesterkoordinator) med anmodning om skriftlig svar inden 
næste studienævnsmøde. (MKA/LLT) 

 SW6 

o Semesterkoordinator foreslår ændring af projektbeskrivelse i studieordning, da denne 
binder op på kurser, som de studerende ikke længere skal følge og de studerende 
ønsker multiprojektets placering ændret.  

o Beslutning: uddannelsesgruppen for SW/DAT spørges om kommentar. (MKA) 

 SW8 

o Generel tilfredshed med semesterets afvikling. Koordinator peger på små justeringer, 
som kursusholder bør tage til efterretning i planlægningen af det kommende semester. 

o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. 

 DAT4 

o Samme som for SW4 

o Bemærkning om mulig personlig konflikt mellem studerende og underviser 

o Beslutning: beskrevet under SW4 

 DAT6 

o Grupperumssituationen nævnes som en udfordring. 



                                       
 

 

o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. 

 DAT8 

o Generel tilfredshed med semesterets afvikling. Koordinator peger på små justeringer, 
som kursusholder bør tage til efterretning i planlægningen af det kommende semester. 

o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. 

 SWD8 

o Der er ikke indkommet semesterevalueringsrapport fra koordinator.  

o Beslutning: Behandles på senere møde (MKA) 

 MI/DE/ESS8 

o Der er ikke indkommet semesterevalueringsrapport fra koordinator.  

o Beslutning: Behandles på senere møde (MKA) 

 IxD2 

o Generel tilfredshed med semesterets afvikling. Koordinator fremhæver 
nødvendigheden af fortsat højt niveau af forberedelse og koordinering. 

o Beslutning: Der er intet fagligt studienævnet skal agere på. 

 

Ad. 7 Uddannelsesevaluering 

 Generelt 

o Datamaterialet tages til efterretning idet det bemærkes at der er meget lave 
svarprocenter.  

o Kandidatuddannelserne: Få kommentarer om et (for) lavt niveau – men det er svært at 
vide om det er de dygtige studerende, der har svaret, da niveauet er tilpasset.  

 Kommentar fra studenterrepræsentanter: Som studerende kan man selv lægge 
sværhedsniveauet for projektet, der dog nemt kan komme til at fylde fhv. meget 
hvilket ikke bliver honoreret, idet man ikke kan få mere end ’12’.  

o Kobling mellem AAU og erhvervsliv bør øges. Der skal gøres opmærksom på at man 
ved opload af projekt skal markere hvorvidt der har været samarbejde med erhvervsliv 
(fx virksomhedsbesøg). 

 BSc SW 

o Spørgeskemaet er sendt ud til 51 deltagere. Hvoraf 14 har gennemført. 3 har delvist 
gennemført, og 34 deltagere har ikke svaret. 

o Beslutning: Der findes ikke anledning til at ændre på uddannelsen på baggrund af det 
tilsendte datamateriale. 

 BSc DAT 

o Spørgeskemaet er sendt ud til 37 deltagere. Hvoraf 12 har gennemført. 4 har delvist 
gennemført, og 21 deltagere har ikke svaret. 

o Beslutning: Der findes ikke anledning til at ændre på uddannelsen på baggrund af det 
tilsendte datamateriale. 

 BSc INF 

o Spørgeskemaet er sendt ud til 7 deltagere. Hvoraf 2 har gennemført og 5 deltagere har 
ikke svaret. 

o Dimittenderne peger på ønske om større sammenhæng og et højere fagligt udbytte – 
specielt af de aktiviteter, der afvikles på HUM. 

o Dimittenderne peger på forbedring af administration/koordinering af de samlæste 
aktiviteter. 

o Beslutning: Der er allerede taget hånd om flere af de nævnte kurser med 
studieordningsrevision ligesom man har flyttet aktiviteterne, så semestrene nu består af 
aktiviteter på enten Kommunikation og Digitale Medier eller på Institut for Datalogi. Der 
er indført mere overleveringspraksis mellem koordinatorer samt forbedret samarbejde 
mellem administrationerne. 

 BSc BaIT 



                                       
 

 

o Spørgeskemaet er sendt ud til 30 deltagere. Hvoraf 8 har gennemført. 4 har delvist 
gennemført, og 18 deltagere har ikke svaret. 

o Dimittenderne peger på ønske om større sammenhæng og et højere fagligt udbytte – 
specielt af de aktiviteter, der afvikles på HUM. 

o Dimittenderne peger på forbedring af administration/koordinering af de samlæste 
aktiviteter. 

o Beslutning: Der er allerede taget hånd om flere af de nævnte kurser med 
studieordningsrevision ligesom man har flyttet aktiviteterne, så semestrene nu består af 
aktiviteter på enten Kommunikation og Digitale Medier eller på Institut for Datalogi. Der 
er indført mere overleveringspraksis mellem koordinatorer samt forbedret samarbejde 
mellem administrationerne. 

 MSc SW 

o Spørgeskemaet er sendt ud til 33 deltagere. Hvoraf 7 har gennemført, 2 har delvist 
gennemført, og 24 deltagere har ikke svaret 

o Beslutning: Der findes ikke anledning til at ændre på uddannelsen på baggrund af det 
tilsendte datamateriale. 

 

 MSc DAT 

o Spørgeskemaet er sendt ud til 21 deltagere. Hvoraf 13 har gennemført, 2 har delvist 
gennemført, og 6 deltagere har ikke svaret. 

o Beslutning: Der findes ikke anledning til at ændre på uddannelsen på baggrund af det 
tilsendte datamateriale. 

 MSc INF 

o Spørgeskemaet er sendt ud til 21 deltagere. Hvoraf 13 har gennemført, 2 har delvist 
gennemført, og 6 deltagere har ikke svaret. 

o Beslutning: Der findes ikke anledning til at ændre på uddannelsen på baggrund af det 
tilsendte datamateriale. 

 MSc DAT(it) 

o Spørgeskemaet er sendt ud til 5 deltagere. Hvoraf 2 har gennemført og 3 deltagere har 
ikke svaret. 

o Beslutning: Der findes ikke anledning til at ændre på uddannelsen på baggrund af det 
tilsendte datamateriale. 

 MSc MI/DE/ESS 

o Spørgeskemaet er sendt ud til 4 deltagere. Hvoraf 1 har gennemført og 3 deltagere har 
ikke svaret. 

o Beslutning: Der findes ikke anledning til at ændre på uddannelsen på baggrund af det 
tilsendte datamateriale. Men der er dog undersøgelser i gang for at vurdere 
uddannelsernes fremtid, da der er meget få studerende på hver af de tre uddannelser. 

 

 

Ad. 8 Selvevaluering 

 Referat fra selvevalueringsmøde d. 7/11 med repræsentanter fra fakultet, aftagerpanel og 
ekstern faglig ekspert. Studieleder og studienævnsformand forbereder nu handlingsplan, som 
behandles på næstkommende studienævnsmøde sammen med bl.a. nøgletalsvurdering vedr. 
studienævnsrapporten. 
 

Ad. 12 Meddelelser 

 Digital eksamen: Det er ikke et institutionskrav pt. SICT lægger op til at vi afventer, men 
hvis en kursusholder ønsker at afholde digital eksamen må man gerne det. 

 SICT afholder aftagerpanelmøde d. 10/11  

 På baggrund af diskussionen om ny kandidatuddannelse har den centrale 
studieadministration fremsendt notat vedr. overgange fra bachelor til kandidat (MKA 



                                       
 

 

sender til uddannelsesgrupperne) 

 Matematikaftalen skal fornyes i løbet af foråret 2016. UK tager information fra SN-
DAT+ESN videre til gruppen og emnet behandles på SICT ledermøde d. 27/10-2015. 

 Ad. 13 Eventuelt 

  Der sendes reminder til studenterrepræsentanter, der ikke har meldt afbud til dette 
møde.(MKA) 

  

 


